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Protokół Nr LXI/2024 

z sesji Rady Gminy Mszana w dniu 25 stycznia 2024 r . 
 
Obrady rozpoczęto 25 stycznia 2024 o godz. 14:30, a zakończono o godz. 15:43 tego samego 
dnia. W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. Obecni: 

1. Rafał Bura 
2. Roman Bura 
3. Magdalena Herman 
4. Marek Kotula 
5. Piotr Kuczera 
6. Marek Liśnikowski 
7. Celina Mizia 
8. Tomasz Mrowiec 
9. Ilona Mura 
10. Krzysztof Rduch 
11. Elżbieta Skorupa /od 20 min. sesji/ 
12. Wioleta Szotek 
13. Ewa Wawrzyczny 
14. Beata Wieszołek 

Nieobecny był radny Roman Goik. 

Pkt. 1 i 2. Otwarcie sesji 
Sesję otworzył i poprowadził Przewodniczący Rady Pan Marek Liśnikowski. Na podstawie 
listy obecności radnych stwierdził, że sesja jest prawomocna.  Poinformował również, że 
obrady są nagrywane i transmitowane online.  
Przewodniczący powitał radnych i gości. W posiedzeniu wziął udział  Z-ca Wójta, Skarbnik i 
Sekretarz Gminy, Sołtysi oraz pracownicy urzędu. Listy obecności stanowią załączniki nr 1 i 2 
do protokołu.  
Obrady były transmitowane na żywo: https://www.youtube.com/watch?v=_QeKGI-J6iM 

Pkt. 3. Przedstawienie porz ądku obrad 
Proponowany porządek obrad Radni otrzymali w materiałach. Nie było wniosków o zmianę 
porządku. Przewodniczący odczytał porządek obrad sesji: 
1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Sprawdzenie listy obecności i stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Mszana z dn. 18 grudnia 2023 r. 
5. Sprawozdania z prac komisji. 
6. Informacje przedstawicieli Gminy w związkach międzygminnych za II półrocze 2023 r. 
7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

− a/ zmiany budżetu Gminy Mszana na 2024 rok, 

− b/ wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników OSP i kandydatów 
na strażaków ratowników OSP, 

− c/ uchwalenia programu osłonowego „Wzmacniany Senior” na rok 2024, 

− d/ pozostawienia petycji bez rozpatrzenia. 
8. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym. 
9. Wolne wnioski i zapytania. 
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10. Zakończenie obrad. 
Prowadzący obrady stwierdził, że punkty 1-3 zostały zrealizowane i przeszedł do realizacji 
kolejnego punktu. 

Pkt. 4. Przyj ęcie protokołu z sesji 
Do protokołu z sesji Rady Gminy Mszana z dn. 18 grudnia 2023 r. nie było uwag. Prowadzący 
obrady zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. 
Głosowano w sprawie: Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Mszana z dn. 18 grudnia 

2023 r. 

Wyniki głosowania: Tak: 13, Nie: 0, Wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
Tak (13): Rafał Bura, Roman Bura, Magdalena Herman, Marek Kotula, Piotr Kuczera, Marek 
Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, Krzysztof Rduch, Wioleta Szotek, 
Ewa Wawrzyczny, Beata Wieszołek 
NIEOBECNI (2): Roman Goik, Elżbieta Skorupa 
Protokół został przyjęty.  

Pkt. 5. Sprawozdania z prac Komisji zło żyli: 
− Przewodniczący  Komisji Rewizyjnej Pan Roman Bura z posiedzenia Komisji w dniu 

18 stycznia 2024 r.: 

Komisja przeprowadziła kontrolę ściągalności podatków i opłat lokalnych oraz opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi w 2023 r. i zwolnień w tych podatkach. 
Zaległości w opłacie za gospodarowanie odpadami komunalnymi wynoszą ogółem 121 
tysięcy złotych, w tym 73 tysiące zł to zaległości za zeszły rok, są na bieżąco regulowane.  
W ubiegłym roku dokonano wpłat z tytułu opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi w kwocie ponad  2.900.000 zł, a więc mieszkańcy regularnie płacą to 
zobowiązanie. Wobec zalegających pracownicy wykonują telefony z przypomnieniami, 
wysyłane są sms-owe przypomnienia (jeśli mieszkaniec podał numer telefonu do systemu), a 
następnie pisemne upomnienia. Jeśli działania te nie skutkują uregulowaniem zaległości, 
wszczynane są postępowania egzekucyjne.  Podobnie jest w przypadku zaległości 
podatkowych. 
Komisja analizowała również wykaz miesięcznych ilości odebranych odpadów na PSZOK za 
rok 2023. Zauważono bardzo duże ilości odbieranej makulatury. Pracownik urzędu wyjaśnił, 
że gmina prowadzi stałą analizę ilości oddawanych na PSZOK odpadów. Osób przywożących 
duże ilości papieru i tektury było kilka. Mieszkańcy ci zostali skontrolowani pod kątem 
ewentualnego prowadzenia działalności gospodarczej, musieli przedstawić odpowiednie 
umowy i oświadczenia. Zgodnie z przepisami ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w 
gminach nie można wprowadzać ograniczeń w odbiorze odpadów selektywnych.  
Ponadto Komisja przeprowadziła kontrolę wydatków biura Rady Gminy za lata 2022-2023 i 
Funduszu sołeckiego za 2023 r. Do skontrolowanego zakresu Komisja nie wniosła uwag. 

− Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Pan Rafał Bura  ze wspólnego 

posiedzenia Komisji Budżetu i Infrastruktury oraz Komisji Spraw Społecznych w 

dniu 22 stycznia 2024 r.: 

Komisje zapoznały się z ofertą placówek kultury i sportu dla dzieci i młodzieży na ferie 
zimowe 2024 r., a także z planem imprez kulturalnych i sportowych na 2024 r., które planują 
ośrodki. Były także omawiane zadania zrealizowane ze środków Funduszu Sołeckiego w 2023 
r. i zadania przyjęte do realizacji w 2024. Omówiono również wnioski mieszkańców 
dotyczące remontów dróg i rozbudowy oświetlenia ulicznego. Komisje pozytywnie 
zaopiniowały projekty uchwał na dzisiejszą sesję Rady Gminy. 
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Pytania do sprawozdań zadawali: 

• Radny Piotr Kuczera odnośnie sprawozdania Komisji Rewizyjnej – ile osób systematycznie 
wozi papier, tekturę na PSZOK? 

• Przewodniczący Komisji, Roman Bura odpowiedział – kilka. 
Prowadzący obrady zwrócił uwagę, że szczegółowe informacje Radny uzyska u kierownika 
referatu zajmującego się gospodarką odpadami. 

• Radny P. Kuczera zadał pytanie, czy te osoby mają podpisane umowy jako przedsiębiorcy, 
czy po prostu skądś zwożą te odpady? Komisja Rewizyjna powinna to wychwycić. 

• Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poprosił, aby Radny przekazał mu te pytania na 
piśmie i na następnej sesji na nie odpowie. 

Pkt. 6. Informacje przedstawicieli Gminy w zwi ązkach mi ędzygminnych 
Sprawozdanie ze Zgromadzeń Międzygminnego Związku Komunikacyjnego i Komisji 
Rewizyjnej MZK za II półrocze 2023 roku przedstawił Delegat - Radny Roman Bura. 
Informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
W imieniu Wójta Gminy sprawozdanie z prac Zarządu Międzygminnego Związku 
Komunikacyjnego za II półrocze 2023 roku przedstawiła Sekretarz Gminy Joanna Szymańska. 
W okresie tym odbyło się 12 posiedzeń Zarządu MZK, na których zostało podjętych 68 
uchwał finansowych, organizacyjnych, inwestycyjnych. Ich wykaz stanowi załącznik nr 4 do 
protokołu. 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał Sprawozdanie Delegata Gminy, Radnego 
Romana Goika z działalności w Międzygminnym Związku Wodociągów i Kanalizacji w 
Wodzisławiu Śl. Informacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
Następnie w imieniu Wójta Gminy sprawozdanie z prac Zarządu MZWiK za II półrocze 2023 
roku przedstawiła Sekretarz Gminy Joanna Szymańska. Odbyły się 3 posiedzenia Zarządu. 
Wykaz najważniejszych spraw i podejmowanych uchwał stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Do sprawozdań nie było pytań. 

Pkt. 7. Podj ęcie uchwał 
Przystąpiono do kolejnego punktu porządku obrad - podjęcia uchwał w sprawie: 

• a/ zmiany budżetu Gminy Mszana na 2024 rok, 

Prowadzący obrady poinformował, że projekt uchwały Radni otrzymali w materiałach. Został 
on omówiony i był opiniowany na wspólnym posiedzeniu Komisji Budżetu i Infrastruktury 
oraz Komisji Spraw Społecznych 22 stycznia br. 
Opinie do projektu przedstawili przewodniczący tych komisji: 

− Pan Rafał Bura, Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych – Komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. 

− Pani Beata Wieszołek, Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury – Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Nie było pytań do projektu. 
Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Głosowano w sprawie: zmiany budżetu Gminy Mszana na 2024 rok 

Wyniki głosowania: Tak: 13, Nie: 0, Wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne:  
Tak (13): Rafał Bura, Roman Bura, Magdalena Herman, Marek Kotula, Piotr Kuczera, Marek 
Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, Krzysztof Rduch, Wioleta Szotek, 
Ewa Wawrzyczny, Beata Wieszołek 
NIEOBECNI (2): Roman Goik, Elżbieta Skorupa 
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Uchwała Nr LXI/416/2024 została podjęta. 
 

• b/ wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników OSP i kandydatów 

na strażaków ratowników OSP, 

Prowadzący obrady poinformował, że projekt uchwały Radni otrzymali w materiałach. Został 
on omówiony i był opiniowany na wspólnym posiedzeniu Komisji Budżetu i Infrastruktury 
oraz Komisji Spraw Społecznych 22 stycznia br. 
Opinie do projektu przedstawili przewodniczący tych komisji: 

− Pan Rafał Bura, Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych – Komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt. 

− Pani Beata Wieszołek, Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury – Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt. 

Prowadzący obrady podał, że projekt podlegał także konsultacjom z organizacjami 
pozarządowymi. W czasie konsultacji nie wpłynęły uwagi. 
Nie było pytań do projektu. 
Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Głosowano w sprawie: 

wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników OSP i kandydatów na 

strażaków ratowników OSP 

Wyniki głosowania: Tak: 13, Nie: 0, Wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
Tak (13): Rafał Bura, Roman Bura, Magdalena Herman, Marek Kotula, Piotr Kuczera, Marek 
Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, Krzysztof Rduch, Wioleta Szotek, 
Ewa Wawrzyczny, Beata Wieszołek 
NIEOBECNI (2): Roman Goik, Elżbieta Skorupa 
Uchwała Nr LXI/417/2024 została podjęta. 

 

• c/ uchwalenia programu osłonowego „Wzmacniany Senior” na rok 2024, 
Prowadzący obrady poinformował, że projekt uchwały Radni otrzymali w materiałach. Został 
on omówiony i był opiniowany na wspólnym posiedzeniu Komisji Budżetu i Infrastruktury 
oraz Komisji Spraw Społecznych 22 stycznia br. 
Opinie do projektu przedstawili przewodniczący tych komisji: 

− Pan Rafał Bura, Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych – Komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt. 

− Pani Beata Wieszołek, Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury – Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt. 

Do projektu nie było pytań. 
Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Głosowano w sprawie: uchwalenia programu osłonowego „Wzmacniany Senior” na rok 

2024 

Wyniki głosowania: Tak: 14, Nie: 0, Wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
Tak (14): Rafał Bura, Roman Bura, Magdalena Herman, Marek Kotula, Piotr Kuczera, Marek 
Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, 
Wioleta Szotek, Ewa Wawrzyczny, Beata Wieszołek 
NIEOBECNI (1): Roman Goik 
Uchwała Nr LXI/418/2024 została podjęta. 

 

• d/ pozostawienia petycji bez rozpatrzenia. 
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Petycja była analizowana na posiedzeniu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 10 stycznia  br.  
Petycja stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
Wniosek Komisji Skarg, Wniosków i Petycji z dnia 10 stycznia  br.  odczytała Przewodnicząca 
Komisji Pani Elżbieta Skorupa. Wniosek stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
Prowadzący obrady poinformował, że na podstawie wniosku Komisji został przygotowany 
projekt uchwały. Był on opiniowany na wspólnym posiedzeniu Komisji Budżetu i 
Infrastruktury oraz Komisji Spraw Społecznych 22 stycznia br. 
Opinie do projektu przedstawili przewodniczący tych komisji: 

− Pan Rafał Bura, Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych – Komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt. 

− Pani Beata Wieszołek, Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury – Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt. 

Do projektu nie było pytań. 
Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Głosowano w sprawie: pozostawienia petycji bez rozpatrzenia 

Wyniki głosowania: Tak: 13, Nie: 0, Wstrzymał się: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
Tak (13): Rafał Bura, Roman Bura, Magdalena Herman, Marek Kotula, Marek Liśnikowski, 
Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, Wioleta 
Szotek, Ewa Wawrzyczny, Beata Wieszołek 
Wstrzymał się (1): Piotr Kuczera 
NIEOBECNI (1): Roman Goik 
Uchwała Nr LXI/419/2024 została podjęta. 
 
Prowadzący obrady poinformował o wyczerpaniu tego punktu porządku obrad i przeszedł do 
kolejnego.  

Pkt. 8. Sprawozdanie Wójta z działalno ści w okresie mi ędzysesyjnym  
Z-ca Wójta Błażej Tatarczyk poinformował, że Wójt aktualnie bierze udział w uroczystej 
odprawie w siedzibie Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w związku z odejściem na 
emeryturę wieloletniego komendanta Marka Misiury i powołaniem nowego komendanta 
Rafała Adamczyka. Z-ca Wójta przekazał na piśmie informację Wójta o zarządzeniach 
podjętych w okresie międzysesyjnym, która stanowi załącznik nr 9 do protokołu oraz 
informację z odbytych spotkań w okresie od  19.12.2023 r. do 25.01.2024 roku, która 
stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
Z-ca poinformował, że na ewentualne pytania do sprawozdań Pan Wójt odpowie na 
następnej sesji.  

Pkt. 9. Wolne wnioski i zapytania 
Przewodniczący poinformował o korespondencji, która wpłynęła do rady Gminy: 

− Wpłynął Raport z realizacji Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Mszana, za 
okres od 1.01. 2021 do 31.12.2022 r. 

− Wpłynęła uchwała Rady Gminy Baboszewo w sprawie wystąpienia do Sejmu RP z 
petycją o podjęcie inicjatywy ustawodawczej w zakresie nowelizacji ustaw: kodeksu 
postępowania cywilnego, kodeksu pracy, ustawy o postępowaniu egzekucyjnym w 
administracji i innych powiązanych tematycznie. 

Przewodniczący  poinformował również, na podstawie pisma Wojewody Śląskiego z dnia 24 
stycznia 2024 r., iż w związku z upływającą 30 kwietnia 2024 r. kadencją rad jednostek 
samorządu terytorialnego radnych dotyczy obowiązek złożenia  oświadczenia o swoim stanie 
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majątkowym na 2 miesiące przed upływem kadencji. Określony ustawowo termin przypada 
29 lutego 2024 r. Zatem oświadczenia powinny być wysłane (data stempla pocztowego) lub 
dostarczone osobiście 29 lutego 2024 r. i na ten dzień należy określić stan majątkowy.  

Sekretarz Gminy Pani Joanna Szymańska dodała, że radni składają oświadczenia do 
Przewodniczącego Rady, na dzień 29 lutego, za okres 2 miesięcy tego roku – czyli stycznia i 
lutego. Do oświadczenia majątkowego składanego na zakończenie kadencji nie dołącza się 
zeznań podatkowych. Następne oświadczenie majątkowe, za 2023 rok, radni będą składać 
do końca kwietnia br. 
Dalej w tym punkcie głos zabierali: 

• Mieszkaniec Jarosław Wala zgłosił się do zadania pytania o uchwałę dotyczącą opłaty za 
odbiór odpadów oraz w sprawie składowiska na ul. Wodzisławskiej – Prowadzący obrady 
skierował go po informacje do właściwego referatu Urzędu Gminy, gdyż nie był to temat 
sesji. 

• Radny Piotr Kuczera zadał pytanie, kiedy na stronie internetowej Urzędu Gminy i na 
facebooku ukaże się informacja, że oddając odpady na PSZOK mieszkaniec musi okazać 
Kartę PSZOK i dowód osobisty? 

• Odpowiedzi udzieliła Pani Dorota Rajszys, Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej – 
mieszkańcy są od dłuższego czasu informowani, że oddając odpady mają obowiązek 
okazania Karty PSZOK. W sprawie konieczności okazywania dowodu osobistego czy 
upoważnienia trwają jeszcze w urzędzie analizy prawne, ponieważ są wątpliwości, czy 
obsługa PSZOK może żądać od obywatela okazania dowodu tożsamości, jeśli 
jednocześnie posiada on kartę PSZOK. Skanując Kartę PSZOK, obsługa widzi tylko adres, 
czy jest to mieszkaniec gminy, nie ma natomiast danych o imieniu i nazwisku, Karta 
PSZOK przypisana jest konkretnie do danego budynku. Pani Kierownik poinformowała, że 
obowiązek okazywania dowodu osobistego na PSZOK nie wynika z gminnych 
regulaminów. Niektóre gminy, które próbowały wprowadzić tego typu obowiązek, 
spotkały się z zastrzeżeniami organu nadzoru. Pani kierownik przytoczyła jedno z 
rozstrzygnięć nadzorczych, gdzie organ nadzoru zauważa, że „prawo do legitymowania 
osób w celu ustalenia ich tożsamości mają w ramach wykonywanych zadań 
przedstawiciele organów państwa, które są do tego upoważnione przez odpowiednie 
ustawy. W polskim prawie nikt nie może być legitymowany bez uzasadnionego powodu. 
Nałożenie na właścicieli nieruchomości obowiązku okazania dokumentu 
potwierdzającego ich tożsamość prowadzi do naruszenia przepisów ustawy o ochronie 
danych osobowych”. Dlatego tę kwestię gmina musi jeszcze dokładnie rozpatrzyć, czy 
faktycznie można żądać od mieszkańca okazania dowodu tożsamości przy odbiorze 
odpadów, tym bardziej, że posiada Kartę PSZOK, na podstawie której można przypisać 
dany odpad do konkretnej nieruchomości. Ponadto zauważyć należy, że w dowodzie 
osobistym z kolei nie ma już adresu zamieszkania, tylko imię i nazwisko, zatem obsługa 
PSZOK nie będzie mogła jednoznacznie stwierdzić czy osoba oddająca odpady 
zamieszkuje pod adresem, który figuruje w karcie PSZOK. 

• Na pytanie Radnego P. Kuczery, dlaczego na stronie Urzędu Gminy 15 września 2022 
roku ukazała się informacja, że odpady na PSZOK można oddać po okazaniu Karty PSZOK i 
dowodu osobistego, Pani Kierownik odpowiedziała – wtedy nie wszyscy jeszcze posiadali 
Karty PSZOK, czas na odbiór Kart w urzędzie był wydłużony, a mieszkańców 
przywożących odpady należało zidentyfikować, z jakiej posesji pochodzą odpady. System 
Karty PSZOK również nie działał w pełni, zatem prowadzone były dzienne wykazy osób 
oddających odpady na PSZOK w wersji papierowej. W tak prowadzonej wersji papierowej 
wpisywano imię, nazwisko i adres właściciela, który oddawał odpady i na tej samej liście 
osoba oddająca odpady własnoręcznym podpisem potwierdzała ten fakt. Początkowo, 
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wprowadzając system, planowane było faktycznie wprowadzenie obowiązku okazywania 
Kart PSZOK wraz z dowodem osobistym. Natomiast, kiedy w pełni weszła Karta PSZOK i 
cały system elektroniczny zaczął dobrze działać, nie jest zasadne  legitymowanie 
obywateli dowodem tożsamości. Dlatego pojawiła się kolejna informacja w roku 2023 na 
stronie internetowej, iż mieszkaniec oddając odpady ma obowiązek posiadania przy 
sobie tylko karty PSZOK. 

• Radny Piotr Kuczera wyraził opinię, że jest to niezrozumiałe i nie może tak być, trzeba z 
tym walczyć. Mieszkańcy mogą wozić, ale nie nadużywać.  Mieszkańcy się zmieniają, 
przychodzą nowe osoby, obsługa ich nie zna, a więc nie wystarczy, żeby dany 
mieszkaniec okazał tylko Kartę PSZOK. Trzeba większej kontroli, bo inaczej będą nadal 
sytuacje, że ktoś zwozi bardzo duże ilości odpadów, jak ostatnio makulatury. Skutkuje to 
płaceniem wyższych opłat przez wszystkich mieszkańców.  

• Kierownik D. Rajszys zwróciła uwagę, że podejmowane przez gminę działania są  
nastawione na dobro mieszkańców. Nie można przyjmować, że są nieuczciwi. Jeśli 
mieszkaniec pokazuje Kartę PSZOK, to jest zrozumiałe, że przywozi swoje odpady. 
Skanując Kartę pracownik obsługi widzi tylko adres, więc dowód tożsamości niczego tu 
nie potwierdzi. Nie bez znaczenia jest też fakt, że jeśli mieszkaniec nie będzie mógł oddać 
odpadów na PSZOK, to może je wyrzucić do rowu. Koszty usuwania dzikich wysypisk też 
trzeba wliczyć do kosztów systemu gospodarki odpadami, za które zapłacą wszyscy. 

• Głos zabrał Z-ca Wójta Błażej Tatarczyk: urząd szczegółowo analizuje przepływ ilości 
odpadów. Po to został wprowadzony elektroniczny system z Kartą PSZOK, aby gmina 
miała pełny wgląd, jakie ilości śmieci, z jakich posesji są oddawane. W sprawie dużych 
ilości makulatury, którą Radny podniósł już na komisji – urząd zna temat, podjął szereg 
działań kontrolnych, sprawdził, czy pod tym adresem jest prowadzona działalność 
gospodarcza, mieszkaniec potwierdził umowę, przedstawił rachunki na odbiór odpadów z 
działalności gospodarczej. Nie było podstaw do podważenia prawidłowości oddania 
odpadów. 

Nastąpiła dalsza dyskusja w tej sprawie, jak lepiej nadzorować system gospodarki odpadami 
komunalnymi, jednak robić to w ramach obowiązującego prawa. 
Dalej głos zabierali: 

• Radny Piotr Kuczera – zwrócił uwagę na błąd w jednej z faktur za czerwiec 2022 roku za 
odpady betonowe, na niekorzyść gminy.  

• Kierownik D. Rajszys odpowiedziała, że pracownik odpowiedzialny za gospodarkę 
odpadami sprawdzi.  

• Pan Radny Kuczera zwrócił się do delegatów Gminy w MZWiK, aby na Zgromadzeniu 
przedstawili sprawę doręczania przez Pocztę Polską nakazów płatniczych za dostarczenie 
wody. Nakazy te są doręczane z opóźnieniem, są naliczane odsetki. MZWiK powinno 
wystosować pismo, żeby dostarczać nakazy terminowo. 

• Radny P. Kuczera poruszył temat uchwały w sprawie opłaty za śmieci – podwyższona 
opłata będzie obowiązywać od lutego, a nie od stycznia,  zgodnie z rozstrzygnięciem 
nadzorczym. A jak się ma sprawa z tymi uchwałami, które zostały podjęte rok i dwa lata 
wcześniej, tam były również podwyższone opłaty za śmieci, uchwały zostały podjęte na 
koniec roku, a nadzór ich nie zakwestionował? 

• W odpowiedzi mecenas Przemysław Pluta powiedział, że jest to kwestia oceny organu 
nadzoru. Kierownik D. Rajszys dodała, że trudno powiedzieć, dlaczego nadzór wtedy nie 
zanegował zapisu dotyczącego wejścia uchwały w życie, a teraz tak. Uchwała została 
podjęta 18 grudnia 2023 r., weszła w życie 5 stycznia 2024 r. W związku z tym, za styczeń 
obowiązuje jeszcze stawka z 2023 roku, a od lutego nowa stawka. 
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• Na pytanie Mieszkańca, Pana J. Wala, dlaczego Radny może zadać pytanie o uchwałę, a 
on nie mógł, Przewodniczący Rady Gminy odpowiedział, że pytania zadają radni, 
mieszkaniec może zabrać głos w toku dyskusji, zaś odpowiedzi na wszystkie swoje 
pytania uzyska w odpowiednim referacie. 

• Radny P. Kuczera poinformował, że prosił dziś pracownika urzędu o przekazanie 
protokołu odbioru PSZOK.  Nie otrzymał go jednak, bo pracownik czekał na zgodę wójta. 
Radny zapytał, dlaczego utrudnia się mu dostęp do materiałów, do których jako radny 
ma prawo wglądu? 

• Mecenas Przemysław Pluta odpowiedział, że zgodnie z art. 24 ust. 2 rzeczywiście radny 
ma prawo do uzyskania informacji i dostępu do dokumentów. Myśli, że to prawo 
zostanie zrealizowane, jeśli w tym trybie się to działo. Nie zna tej konkretnej sytuacji, 
zostanie przeanalizowana. 

• Radny P. Kuczera poprosił w imieniu Mieszkańca J. Wala, Z-cę Wójta o omówienie 
tematu składowiska kruszyw na ul. Wodzisławskiej.  

• Z-ca Wójta poinformował, że do urzędu wpłynęły pisma i byli mieszkańcy, głównie 
domów przy ul. Zielonej, w pobliżu składowiska, którzy zgłaszali, że ta działalność 
generuje hałas i uciążliwości na ich posesjach.  

• Na pytanie Pana Radnego, co władze gminy robią, aby tym ludziom pomóc, Pan Z-ca 
odpowiedział: sprawa jest szczegółowo analizowana pod kątem zapisów planu 
zagospodarowania przestrzennego.  

• W tym temacie Radny P. Kuczera zwrócił uwagę, że już w Gogołowej Gmina boryka się z 
podobnym problemem od kilku lat, mieszkańcy są niezadowoleni z powodu istniejącego 
tam składu kruszyw, a ktoś wydaje decyzję pozwalającą na powstanie kolejnej hurtowni 
materiałów sypkich. Radny uznał, że to dla niego nie do przyjęcia. Na razie ta hurtownia 
w Mszanie jest mała, ale też się może rozwinąć. 

• Z-ca Wójta odpowiedział: rozumiem racje mieszkańców, ale Pan również, jako Radny brał 
udział w procedowaniu planu zagospodarowania, który dopuszcza tego typu usługi na 
tym terenie.  

• Radny P. Kuczera odpowiedział, że można tam zrobić inne usługi, nie tak uciążliwe jak 
obecnie. Może być inna forma działalności gospodarczej, a nie taka, która generuje takie 
uciążliwości dla mieszkańców. 

• Odnosząc się do tego Z-ca Wójta zwrócił uwagę, że nie chce się spotkać z zarzutem 
ograniczenia swobody prowadzenia działalności gospodarczej. Na etapie procedowania 
planu można było wnieść dodatkowe ograniczenia, takich uwag nie było. Ulica 
Wodzisławska jest drogą wojewódzką, przy której mają prawo lokować się różnego 
rodzaju działalności gospodarczej, dopuszczonej w planie zagospodarowania. Już są 
wnioski o stacje benzynowe, o miejsca postojowe. Pytanie, do jakiego stopnia chcemy 
ograniczać swobodę działalności gospodarczej przedsiębiorcom. Pan Z-ca dodał, że 
rozumie problem mieszkańców, którzy są narażeni na uciążliwości. Z drugiej strony 
ograniczanie swobody prowadzenia działalności to działania ograniczające dochody do 
budżetu gminy, co wpływa na możliwość rozwoju gminy. 

• Radny P. Kuczera zwrócił uwagę, że skoro PSZOK został odebrany 24 sierpnia, to co tam 
robiła koparka 9 grudnia? 

• Insp. ds. inwestycji, Pan Marek Małek odpowiedział – w trakcie czynności związanych z 
odbiorem obiektu przez nadzór budowlany stwierdzono, że odprowadzenie wylotów ze 
zbiornika nieczystości ciekłych jest zbyt zbliżony do granic działki. Firma przerabiała 
odprowadzenie wylotów ze zbiornika. Gmina nie poniosła dodatkowych kosztów, 
wykonała to firma realizująca prace. 

Więcej głosów nie było. 
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Pkt. 10. Zako ńczenie obrad   
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Pan Marek Liśnikowski zamknął 
obrady LXI sesji Rady Gminy Mszana. 
 
 

Przewodniczący Rady Gminy 

/-/  

Marek Liśnikowski 

 

Protokołowała                                                 

/-/  
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